
Kongre İntibalarım

Aslında, «Symposlum» Şeklinde tertiplenen
bu kongreler, daha gok, İkinci Cihan Savaşından
sonra yeniden revaç bulmaya başladı. Gaye, bir-
birimizle temas etmek, gittikçe daha yakından
tanışmak, gerekirse fikirlerimizi karşılaştırmak.

İnsanlığın geleceğinden kara bulutların silin-
mesini, fertlerin ve toplumların blribirlerini daha
yakından tanımasına bağlı bulanların sayısı art-
mıştır.

Bence sempozyomlar, zıt dünyalarda yaşa-
yanların sevk ve idarecilerini, yalnızca ilmî ko-
nular etrafında toplamak bahaneslle birblrlerile
tanışma, konuşma vesilesini yaratmak için ter-
tiplenmiş hayırlı teşebbüslerdir.

Bizim kongremiz de, kendi çapında, bizleri
biribirimize bir az daha yaklaştırmaya yaradı.
Oda üyesi olmayarak katılanların çoğunda da
elektrik mühendislerine karşı, sezilir bir sempati,
bir takdir hissi yaratılır gibi olduğunu hissettim
ki, büyük bir kazançtır.

Kongremizin son Kıbrıs buhranının en gergin
günlerine Taslamasının bir talihsizlik olduğu
muhakkak. Buna rağmen, Devlet İstatistik Ens-
titüsü konferans salonu hemen her oturumda
dolmuştur.

Yazan
Fethi MANGUOĞLTJ
İÜ. Teknik Kongre

Başkanı

Tartışmaların yapılışı ve konuşmacıların ol-
gun tutumları, müzakerelere takdire değer bir
hava vermekten geri kalmadı.

Söz istiyenlenin isimlerini yazdırmaları, ol-
dukları yerden karşılıklı tartışmalara girişil-
mesine yol açılmaması, kongre tekniği bakımın-
dan hakikaten örnek bir nitelik taşımıştır.

Bir noktaya dokunmayı yararlı görürüm. Bu
gibi kongrelerde Genel Raportörün rolü büyük-
tür. Hattâ bütün yük onun sırtmdadır gibi gelir
bana. Konu ne kadar Uginç olursa olsun, takdim
tarzı esastır, özetlemelerinde ilgi çekecek nok-
taları birinci plâna almayan, üyeleri söz almaya
teşvik edecek unsurları tebarüz ettiremiyen bir
genel raportör, harekete geçlreinediği o güzide
topluluğun kargısında üzüntü duyacaktır.

Konuda canlılık yaratmak bakımından, genel
raportörlerin, raporlarını okuma, tarzının da
büyük tesiri olduğu inkâr edilemez. Kelime,
cümle ve manâya önem vermiyen, uzun oldukça
daha iyi incelenmiş bir rapor sunmuş olacağı
kanısında olan kimsenin renksiz, cansız ve sıkıcı
okuması ile, elindeki metni kısa da olsa, keli-
meleri değerlendirerek, manâyı ve dinleyiciler
üzerindeki etkisini yakından izliyerek sunan iki
raportör arasındaki basan farkı büyük oluyor.

38

J/7. Teknik kongre üyelerinden bir heyet Ata'ntn husmrun'a doğru giderlerken

Elektrik Mühendisliği 132



Konuşmacılarımıza gelince, içlerinde her ba-
kımdan takdire değer mükemmeliyyette olan-
ların sayısı oldukça kabarıktı.

Yine aynı noktaya dokunacağım. Cansız ko-
nugmalar, içindeki fikirler ne kadar kuvvetli
olursa olsun, tepki yaratamıyorlar. Hele konuş-
macı çabuk ve mikrofondan uzak konuşursa..

«Symposium» hüviyetindeki bu toplantılarda,
şahıslar üzerinde durarak konuşmak, pek olumlu
etki yapmıyor. En iyisi, bundan kaçınmak. Zira,

işin içine sen, ben, girince ilmî nitelik buğula-
nıyor.

Ele aldığımız konular malûm. Tartışmaların
özetlerini arkadaşlarımız çıkarmış bulunuyorlar.
Bu ilginç toplantımıza katılamamış olan üyele-
rimizin tatmin edilmiş olabileceklerini tahmin
ederim.

Her zamanki gibi en heycanlı tartışmalarımız
yine de TEK konusunda oldu. Bu konuyu, top-
lantılarımızı reklendırdLği için pek severim. Ya
o da olmasa...

Türkiye Elektrik Mühendisliği III. Teknik Kongresi
Odamızın her iki yılda bir tertiplemekte ol-

duğu teknik kongrelerden üçüncüsü TÜRKİYE
ELEKTRİK KONGRESİ olarak 15 Kasım 1967
günü Saat 10 da Ankara'da Başbakanlık Devlet
İstatistik Enstitüsü Salonlarında yapılmıştır.

Kongreyi Enerji ve Tabii Kaynaklar Bağanı
Refet SEZGİN, Sanayi Bakanı Mehmet TURGUT
Devlet Plânlama Teşkilâtı Müsteşarı Turgut
ÖZAL, Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı Müs-
teşarı Kemal NOYAN, Milletvekilleri ve ilgili
idareciler ile kalabalık bir mühendis topluluğu

izlemiştir. Ayrıca CHP Genel Başkanı İsmet
İNÖNÜ'de kongreyi bir telgraf İle kutlamıştır.

Saygı duruşundan sonra ilk konuşmayı odamız
Yönetim Kurulu Başkanı Münir TANYELOĞLU
yapmıştır.

Daha sonra Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı
şu konuşmayı yapmıştır :

«— Sayın Başkan ve muhterem davetliler
Elektrik Mühendisleri 3. Teknik kongresinin siz-
lere ve yurdumuza hayırlı ve uğurlu olmasını

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakam- Saym Be/et SEZG-fN konuşmasını yaparken
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Kongreyi ilgi ile takip eden Bakanlar ve davetliler

Türkiye Elektrik Mühendisliği III. Teknik Kongresini takıp eden
misafir ve üylerimızden bazıları
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temenni ediyorum. Bu kongreye katılan muhte-
rem zevatı hürmetlerimle selâmlıyorum. Bugün
atfedilmekte bulunan kongrenin 1968 yılı kasım
ayı İçerisinde icra edilmesi mukarrer bulunan
2. genel enerji kongresine ışık tutacağına ve
onun memleketimiz bakımından daha müsmir
daha faydalı sonuçlar elde edilmesine temine ma-
tuf olacağını ifade etmek istlyotrum1. Yurdu-
muz ekonomik ve sosyal kalkınmasında elektrik
enerjisinin rolü bugün artık münakaşa edilemez
bir hâle gelmiştir. Türkiyenin sanayileşme ve
Türkiyenin zlratinln gelişmesinde Milli Savunma
Hizmetlerinde gerektiği gibi icrasında hülasa
Türkiyenin top yekûn kalkınmasında kanaatimize
göre teknik enerjinin müstesna bir yeri bulun-
maktadır. Türkiye'nin Kalkınmasını gerçekleş-
tirmek herşeyden evvel bu meselelerin çözümü-
ne kendisini vakfetmiş bulunan siz muhterem
Oda mensuplarının, bu konuda gayret sarfetmig
bulunan teknisyenlerin, elemanların, meselesidir.
Bu itibarla kalkınma meselesinden bahsederken
kalkınmanın temelini teşkil eden bu konuda ça-
lışan kıymetli görevlilerin, hizmet mensuplarının
faaliyetlerini takdir ile şükran ile anmamak
mümkün değildir. Bugün Türkiye'de mevcut
kaynaklarımıza göre yılda güvenilir olarak 55
milyar elektrik enerjisi üretmek mümkündür.
Bunun için daha 200 civarında santral yapmak
mecburidir.

Yine bugün Türkiye'de karanlığa kargı bir
savaş açmak mecburiyetindeyiz. Henüz kasa-
balarımızda bazı şehirlerimizde elektrik mevcut
değildir. Bir kısmında bu enerji yoktur. Köyleri-

mizin durumu da bildiğiniz gibi bu dâvaya ve
Türkiyenin kalkınması meselesine gönül veren-
lerin küreğini sızlatacak durumdadır.

Biıuetteki sizler ve Türkiye devletini yöneten-
ler Türkiyede nüfusun % 75 sini teşkil eden köy-
lerin ışıksız medeniyetsiz cehalet içerisinde kal-
masını arzu etmeyen insanlarsınız. Teknik
Kongre dolayısiyle medeniyeti bütün imkânları
ile vefakâr insanların hizmetine tahsis etmek
onları medeniyete kavuşturmak benim düşün-
ceme göre ışığı onlara tahsis etmek İle başlar.
Bu ne nisbette erken gerçekleştirebilirse mem-
leketin kalkınmasına şahısların her yönde ge-
liştirilmesine imkân hazırlanmış olur.

tşte bukadar önemli ve ulvi bir meseleyi ken-
disine meslek edinmiş, dâva edinmiş bu topluluk
huzurunda bu topluluk mensupların bu konuda
birkaç kelime söylemek imkânı elde ettiğim için
bahtiyar olduğumu ifade etmek istiyorum.

Bu kongreye Sayın Başbakanın katılmalarına
idareci arkadaşlarım benden rica etmiş bulunu-
yorlardı. Kendilerine arz ettim. Yalnız maalesef
işleri sebebiyle gelme imkânını bulamadılar. Ba-
şarı dileklerini ve sizlere sevgilerini iletmek için
beni memur ettiler. Bu vazifeyide şu anda yeri-
ne getiriyorum kongrenin sizlere ve memleketi-
mize hayırlı sonuçlar vermesini temenni ediyo-
rum. Saygılarımı sunarım.»

Bakan Refet SEZGÎN'den sonra Enerji ve
Tabii Kaynaklar Bakanlığı Müsteşarı ve Bey-
nelmilel Barajlar Türk Milli Komitesi Başkanı
Kemal NOYAN konuşmuştur.

Bulvar palasta Kongre yorgunluğunu çıkaran üyelerimiz
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Elektrik Yüksek Mühendisi ve Devlet Plân-
lama Teşkilâtı Müsteşarı Turgut özal, Enerji
yatırımlarının kritiğini yapan bir konuşma yap-
mıştır.

Erzurum Milletvekili ve Türkiye Büyük Mil-
let Meclisi Türkiye Elektrik Kurumu Kanan
Tasarısını İnceleme geçici komisyonu Başkanı
Cevat önder yaptığı konuşmada, Büyük Meclise
sunulmuş bulunan Türkiye Elektrik Kurumu
Kanun tasarısı hakkında izahat vererek kanunun
getirdiği yeniliklerden bahsetmiştir.

Daha sonra Anıtkabire Çelenk konulmak su-
retile açılış merasimi sona ermiştir. 15 Kasım
öğleden sonra Fethi MANGUOĞLU'nun başkan-

lığında açılan görüşmeler 16 ve 17 Kasım gün-
leri devam etmiş ve daha önce İlân edilmiş ko-
nularda verilen tebliğler hakkında genel rapor-
törler ve üyeler konuşmuşlardır.

tstişaıi mahiyette olmadığından kongrenin
sonunda herhangibir karar alma durumu olma-
mıştır.

Kongre müzakereleri bir kitap halinde bas-
tırılacak ve üyelerimize gönderilecektir.

Kongremize verilen tebliğlerin sayı ve niteliği
ile kongre müzakerelerinin ceryan tarzı bakı-
mından şunu söyleyebiliriz ki odamızın tertiple-
diği bu kongre elektrik mühendisliği topluluğu
için bir basan olmuştur.

ÜYELERİMİZİN DİKKATİNE

İS - 17/Kasım/1967 tarihlerinde Ankara'da yapılan Elektrik Mü-
hendisliği İÜ. Teknik Kongresi'ne verilen tebliğleri toplayan bir kitap
ve Türkiye Elektrik Makinalan cihazları ve malzemesi imalât sanayi reh-
beri bastırılmıştır.

Büyük hacimdeki bu kitabların posta ile üyelerimize tevzii Odamıza
oldukça büyük bir külfet yükleyecektir.

Ankara veya İstanbul'da bulunan üyelerimizle, bu kitapları arkadaş-
ları vasıtasıyla Ankara Merkezimiz veya tstanbul Şubemizden aldırabile-
cek Üyelerimizin kitapları 31 - Aralık -1967 tarihine kadar bu merkez-
lerden alabileceklerdir.

Bu tarihe kadar kitaplarım almıyan üyelerimize kitapları, bu tarih-
ten sonra posta ile gönderilecektir.

YÖNETİM KURULU
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özel bir komisyonca iç tesisat proje esasları, asgari ücret, kontrollük ve mukavele tas-
lakları 14 üncü genel kurula sunulmak Üzere hazırlanmış bulunmaktadır.

•
İngiliz Kültür Heyeti kanalıyla İngiltere'den davet edilen bir mütehassıs Odamız adına

Ankara ve İstanbul'da takriben 1968 Baharında, iki konferans verecektir. Konu olarak Enerji
Müesseselerinin organizasyonu ele alınacaktır.

•
Odamız, Memleketimizde öğrenimde bulunan Mühendislik Okullarının Elektrik, Elektro-

nik ve Fizik Bölümü mezunlarından 1967 yılı itibariyle üstün derece almış olanları bir belge
ile tebrik etmiştir. Bu, tatbikat önümüzdeki senelerde devam edecektir.

•
6 Oda arasında yapılmakta olan işbirliği toplantıları muvaffakiyetle devam etmektedir.

m. Başbakanlık Periyodik toplantıları ile ilgiligündem ve raporlar hazırlanmıştır.

6 Oda üyesi Parlementerlerle müşterek bir toplantı tertip edilmiştir. Büyük Meclise ak-
setmiş konularımız yönünden bu yıl yapılacak çalışmaların şekli ve yönü tartışılacaktır.

Odamızın, bu toplantılara götürdüğü ve diğer Odalarca da desteklenen mühim bir konu
şudur;

4/10195 saydı kararnameye uygun olarak yevmiye alan Mühendislerin, 931 sayılı iş ka-
nunu gereğince işçi sayılmaları sebebiyle, her yıl bütçe kanununa konulan ikramiye verilme-
mesi ile ilgili özel maddenin bu yıl konulmaması için çalışmada bulunmak.

İşleri yönünden Sayın Milletvekili ve Senatörlerle temasta olan üyelerimizin de yardı-
mım bilhassa rica etmekteyiz. Gerekli dokümanlar Odamızdan temin edilebilir.

SAYGILARIMIZLA

YÖNETİM KURULU
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Acı Kaybımız

Odamız takip memuru İbrahim ERDOGUŞ
tutulmuş olduğu hastalıktan kurtulamiyarak
29 Kasım 1SS7 günü vefat etmiştir.

Vefatı ile bizleri derin bir kedere sevkeden

merhum 1961 yıbndan beri Odamızda çalışmakta idi.

Kendisi daima güler yüzü ve çahşkan tabiatı ile camiamızda büyük
)ir sevgi uyandırmıştı. Bu sevgi kendisinden Odamıza kalan en güzel
hatıradır.

Merhuma Tann'dan rahmet kederli ailesine başsağlığı dileriz.
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